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Op de foto: Ronald de
Haan in actie tijdens
de campagne voor de
gemeenteraadsverkie-
zingen vorig jaar. 

NIEUWS UIT DE
FRACTIE
PvdA Het Hogeland

JUNI/JULI 2023

Ronald de Haan

In de afrondende periode voor de zomervakantie zijn we hard
bezig geweest met verschillende onderwerpen en zijn er
belangrijke ontwikkelingen binnen de samenstelling van onze
fractie ontstaan. In deze nieuws uit de fractie gaan we hier
verder op in. Verder wensen we alle lezers een prettige
zomer(vakantie) toe. 
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RAADSBIJDRAGEN

Tijdens de raadsvergaderingen van 5 en 12 juli 2023 zijn er
verschillende besluiten genomen door de gemeenteraad. Hieronder
worden drie besluiten uitgelicht en onze bijdragen rond deze besluiten. 

5 juli 2023

Beleidskader afval en grondstoffen

De gemeenteraad heeft ingestemd met het vernieuwde
beleidskader afval en grondstoffen. Hierdoor veranderen vanaf
volgend jaar de van afvalinzameling in Het Hogeland. Het
uitgangspunt hierbij is dat het bedrag van het vastrecht
omlaaggaat en de kosten van afval (kilo's) verhoogd worden.
Ofwel, de vervuiler betaalt.

 Uitgangspunt van het beleidskader afval en grondstoffen is dat
het kostendekkend is. Een aantal relatief dure diensten worden
geminderd, verdwijnen of zijn niet meer gratis (groenafval ook
per kilo betalen, geen 2e ronde meer in de zomer en vanaf de
2e keer grofvuil wegbrengen hiervoor betalen). Met name op
de keuze voor versobering van de groenvoorzieningen heeft
Han Hefting ingezet: meer voorlichting in afvalscheiding, betere
communicatie, maar ook bijvoorbeeld de mogelijkheid om
extra bladkorven of gemeentelijke groencontainers neer te
zetten. Onze inwoners helpen graag mee hun omgeving
leefbaar te houden en het moet niet zo zijn dat ze moeten
betalen voor deze dienst die ze de gemeente bieden.



J U N I / J U L I  2 0 2 3

RAADSBIJDRAGEN

vervolg beleidskader afval en grondstoffen

De fractie van PvdA Het Hogeland vindt dat iedere inwoner in
de gemeente eigen verantwoordelijkheid draagt voor hun eigen
afvalscheiding en gebruik van de diensten. Wel moet er reking
gehouden worden met de minima in de gemeente. Han Hefting
heeft het college opgeroepen te onderzoeken of de
kwijtschelding die de minima krijgen op de afvalstoffenheffing
geen onderdeel kan worden van het minimabeleid. Voordeel
kan zijn dat de kosten (moet immers kostendekkend) dan
vanuit het minimabeleid moet worden betaald. En die pot
wordt onder ander gevuld door de OZB inkomsten. En dan
dragen nog meer de sterkste schouders de lasten. Het college
gaat onderzoeken wat de mogelijkheden en gevolgen zijn.
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5 juli 2023

Ontwikkeling woonplan Zoutkamp
De gemeenteraad heeft 5 juli 2023 ingestemd met de
verkennende grondexpolitatie voor een woningbouwlocatie
met aanleg van een haven op het voormalige Heiploegterrein.
De PvdA heeft hier, samen met de ChristenUnie, GroenLinks en
Hogeland Lokaal Centraal, tegen gestemd. Hieronder is de
bijdrage van ons raadslid Janny Klei te lezen. 

Zoals eerder gemeld zijn we ontzettend blij dat er eindelijk
plannen zijn voor de ontwikkeling van het voormalig Heiploeg
terrein. En die plannen gaan natuurlijk over wonen. Woningbouw
is nodig en moet gestimuleerd worden.

We begrijpen de route van dit plan voor Zoutkamp niet zo goed.
Vanuit de woonvisie zo er naar ons idee een plan voor moeten
liggen waar dons nu zonder gedegen onderbouwing in behoefte en
invloed op de omgeving, maar ook op de lange termijn voor
Zoutkamp voor ligt. Want waar heeft Zoutkamp behoefte aan, nog
een haven? Waar hebben de Zoutkampers behoefte aan?
Natuurlijk is het prachtig om te kunnen wonen aan het water,
bootje aan de aanlegsteiger en heerlijk genieten van de prachtige
omgeving.
Maar voor wie bouwen we dan. Is dit betaalbaar voor de mensen
uit Zoutkamp die een andere woning willen? En waarom moeten
we daar als gemeente de kosten voor dragen? Een fors bedrag voor
een paar woningen met een tuin aan het water. We vragen ons
serieus af of dit een verstandig voorstel is.
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5 juli 2023

Vervolg Ontwikkeling woonplan Zoutkamp

Kortom, een plan dat naar ons idee zowel wat ontwikkeling van het
gebied, financiën én woningbouw nog wat nader onderzoek
behoeft. En wij denken dat die tijd en ruimte er is. We willen zo
snel mogelijk aan de slag voor Zoutkamp. Maar wel vanuit een
gedegen basis.

We vragen het college dan ook voordat verder gegaan wordt met
dit plan met een alternatief of met alternatieve plannen te komen.
Waarbij eerst onderzoek wordt gedaan naar de woonwensen van
de inwoners van Zoutkamp, want daar doen we het toch in eerste
instantie voor? Dat onderzoek moet snel uitgevoerd kunnen
worden. Waar uitgegaan wordt van de woonvisie, recht gedaan
wordt aan woonwensen van de inwoners én waar een
ander/realistisch financieel plan aan hangt.

In augustus start de Programmamanager Wonen. De
programmamanager zal onderzoek doen naar de wensen en
kansen voor woningbouw in al onze dorpen. Zodat alle dorpen
waar behoefte is aan uitbreiding van de woningvoorraad kunnen
ontwikkelen. Zonder dat andere dorpen daar ‘last’ van hebben. Dat
er een toekomstgericht woonbeleid voor alle dorpen is. Naar ons
idee moet de ontwikkeling van woningbouw in Zoutkamp hier
onderdeel van zijn. 
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12 juli 2023

Voorjaarsnota 2023

De gemeenteraad bepaalt welke bedragen in een jaar aan
welke zaken worden uitgegeven en welk geld daarvoor naar
verwachting beschikbaar is in de voorjaarsnota. Op 12 juli heeft
de gemeenteraad de voorjaarsnota 2023 vastegesteld. Vanuit
de PvdA, maar ook vanuit andere fracties, werd er gevraagd om
meer aandacht voor verbetering van de dienstverlening van de
gemeente. Dit wordt door veel mensen opgemerkt en hier
moeten echt stappen worden gezet. Op de volgende pagina is
de raadsbijdrage rondom de voorjaarsnota van onze fractie te
lezen. 

Tijdens de vergadering op 12 juli heeft de raad ook een motie
aangenomen over het betrekken van inwoners bij keuzes
rondom de inlossing van de ereschuld. 
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12 juli 2023

Raadsbijdrage voorjaarsnota 2023

We leven in een heel nieuwe politieke werkelijkheid sinds afgelopen dagen. We kunnen niet
overzien wat dat voor onze gemeente gaat betekenen. Daarom hebben we besloten op dit
moment uit te blijven gaan van de papieren werkelijkheid van de voorjaarsnota. 

Wat is en komt er een geld beschikbaar voor de gemeente. Wat kunnen we daar wat mee
doen! 
Helaas is het voornamelijk incidenteel geld en moeten we er voor waken nu langdurige
financiële verplichtingen aan te gaan. De onzekerheid vanaf 2026 is te groot om daar geen
rekening mee te houden. Er is een aantal onderwerpen benoemd waar zonder inhoudelijk
plan al wel financiën gereserveerd worden. Het geeft richting aan de plannen waar het
college mee aan de slag wil, maar wanneer kunnen we de uitwerking van de plannen
verwachten?

Er zijn veel ambities -al beschreven in het coalitieakkoord- waar we nog steeds achter staan.
Toch vragen we ons af of ‘we’ op dit moment wel in staat zijn de ambities te verwezenlijken.
Veel van de afspraken van de afgelopen jaren zijn en worden vooruit geschoven omdat er te
weinig menskracht is om de werkzaamheden uit te voeren. Het moet toch niet zo zijn dat we
dat volgend jaar weer hetzelfde constateren en lijken over te gaan tot de orde van de dag.
Daarom kunnen we ons vinden in het laten vervallen van de taakstelling op formatie. Het is
van groot belang de interne organisatie op orde te hebben. Daar moeten onze inwoners ook
de vruchten van plukken. Er is nog altijd veel onvrede over en zelfs berusting in de trage
behandeling van vragen en verzoeken vanuit de inwoners. Maak er werk van dát op te
lossen, zorg dat er tijd en aandacht is voor onze inwoners. 

Is het voorstel bij de voorjaarsnota afdoende om de grote organisatorische veranderingen
in te kunnen zetten?

We zien in onze gemeente een aantal prachtige ontwikkelingen, van onderop. Gedragen
door de inwoners. Daar moeten we trots op zijn en de kennis en kunde die bijvoorbeeld de
gebiedscoöperatie heeft, maar ook de energiecoöperaties moeten we omarmen.
*Hoe wordt geborgd dat we de kennis van inwoners zien, horen en gebruiken? We zijn
overigens erg blij met de financiën die beschikbaar zijn voor de gebiedscoöperatie.
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vervolg raadsbijdrage voorjaarsnota 2023

Een aantal opgaven uitgelicht:
Aardbevingsproblematiek:
We houden ons hart vast als we kijken naar de nabije toekomst. De val van het kabinet
heeft hopelijk geen negatieve invloed op de voortvarendheid waarmee staatssecretaris
Vijlbrief de problemen samen met de inwoners van Groningen aan wil pakken. Blijf scherp,
sta aan de kant van de inwoners en niet automatisch aan de kant van het grote geld!

Eemshaven:
We wachten met belangstelling de zienswijzen op de MER af en gaan graag het debat over
de ontwikkeling dit najaar in de raad aan.

Woningbouw: 
We zijn blij dat er een programmamanager is aangesteld. We verwachten snel een degelijk
en concreet plan met betrekking tot huisvestingsvragen en mogelijkheden in onze dorpen.
We gaan ervan uit dat de brede behoeftevraag in onze gemeente meegenomen wordt. Van
jongeren tot arbeidsmigranten, van ouderen tot statushouders.
Energie, klimaat en armoede.

De signalen komen sneller en sneller. We moeten wat doen om te zorgen dat de
klimaatverandering beperkt wordt. In de voorjaarsnota wordt aandacht besteed aan de
warmtetransitie en klimaatmiddelen die beschikbaar komen. Ook het deltaplan
biodiversiteitsherstel wordt genoemd en daar wordt geld voor beschikbaar gesteld. We zien
graag een versnelling in de ambitie op duurzaamheid, er is geen tijd om te dralen. Dit
onderwerp behoeft urgentie. We moeten in actie komen en daar waar nodig inwoners
ondersteunen. We willen dat iedereen de kans heeft om de woning zodanig te verduurzamen
dat de energiekosten goed betaalbaar zijn. Kunnen we binnenkort vervolgvoorstellen
verwachten voor onze inwoners die dat het meest nodig hebben?

Onze motie voor verduurzaming van dorps -en cultuurhuizen is ook ontstaan vanuit
urgentie. Nu lezen we in een memo dat hier vanaf 2024 wellicht geld voor beschikbaar
komt. Naar ons idee is het nu hét moment om in te zetten op versnelling van de
verduurzaming. Hiervoor is incidenteel geld beschikbaar en inzetbaar. Waar wachten we
op? We zien graag voor de begroting een financieel en inhoudelijk voorstel.

Tot slot voorzitter,
Het mag duidelijk zijn. Het wordt een jaar van belangrijke financiële keuzes voor onze
gemeente. Er is incidenteel veel geld beschikbaar. Zorg dat dat zo veel mogelijk ingezet
wordt op projecten en opgaven waar onze inwoners baat bij hebben. Waar incidenteel geld
het verschil voor de nabije toekomst kan maken. Draag bij aan de brede welvaart en
ondersteun alle initiatieven daartoe, dat hoeft niet altijd in geld, dat kan ook in aandacht,
overleg en uitwisseling. Vind elkaar. Zorg voor samenhang in de verschillende programma’s
en daarmee een duidelijke visie.
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VERTREK FRACTIE-ASSISTENT

Tot onze spijt heeft Ronald de Haan moeten besluiten af te
zien van het fractie-assistentschap. Het werk bij Barkema &
De Haan blijkt niet te combineren met het vervullen van de
taak als fractie-assistent. Ontzettend jammer voor Ronald,
maar ook voor ons. Gelukkig blijft hij als kritisch
geïnteresseerde aangesloten bij de fractie. 

Het betekent wel dat we de komende weken de leden die
op de kandidatenlijst voor de verkiezingen stonden een
verzoek zullen doen of ze het fractie-assistentschap
ambiëren. Als dat niet zo is gaan we verder kijken binnen
de leden van de PvdA. Wil je informatie, doorgeven dat je
wel of geen interesse hebt, mail dan naar
jannyklei@msn.com.

mailto:jannyklei@msn.com
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Save the date

Fiets- en wandeltocht

Zoals in de vorige nieuws uit de fractie al vermeld is vindt de
jaarlijkse fiets- en wandeltocht in het kader van de Europese
week van de duurzame mobiliteit dit jaar plaats op zondag 17
september. Het doel van deze week is onder andere mensen
vaker te laten bewegen op de fiets, met de benenwagen, de
trein of bus in plaats van met de auto. Als fractie vinden wij dit
belangrijk en hopen we dat jij met ons meeloopt of -fietst.
Iedereen is welkom om aan te sluiten. Je hoeft dus geen lid van
de PvdA te zijn.
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CONTACT EN SOCIALE
MEDIA
Onze fractie is te bereiken en te volgen via
verschillende kanalen, neem gerust contact met ons
op.

Onze gegevens:
Janny Klei                 jannyklei@msn.com                 06-15113487
Han Hefting             hanhefting@hotmail.com         06-51116010
Roelf Wierenga        rwierenga@hotmail.com          06-53411752     
Mees Breuker          meesbreuker@gmail.com         06-83267563


